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PROTOKÓŁ 

II Sesja Rady Gminy Raciążek  

z dnia 28 maja 2024 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Drzewiecka Danuta obecna   

2 Gierszewska Agnieszka obecna   

3 Jeliński Łukasz obecny   

4 Kopaczewska Marlena Malwina obecna   

5 Korubski Łukasz Mikołaj obecny   

6 Kosmal Sławomir obecny   

7 Kozłowska Monika obecna   

8 Mania Marzena obecna   

9 Niedźwiedzka Agnieszka obecna   

10 Partycka Wioletta Magdalena obecna   

11 Sadowski Krzysztof obecny   

12 Sobczak Grzegorz obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Szymańska Monika obecna   

15 Wypij Marlena Stefania obecna   

 

obecni 15 

wszyscy 15 

procent 100,00 % 
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Kworum zostało osiągnięte 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad II Sesji Rady Gminy.   (09:59:51 - 10:00:55) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek Andrzej Sobociński - Otworzył obrady II Sesji Rady 

Gminy Raciążek IX kadencji.  

2. Stwierdzenie quorum.   (10:00:57 - 10:01:00) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek Andrzej Sobociński – stwierdził , że na 15 Radnych 

obecnych jest 15. Stwierdził, że można prowadzić obrady, jest quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.   (10:01:02 - 10:01:25) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek Andrzej Sobociński zapytał Radnych czy są jakieś 

pytania co do proponowanego porządku obrad, który Radni otrzymali w materiałach na dzisiejszą 

Sesję?  

Nie zgłoszono uwag, zatem przeprowadzono głosowanie proponowanego porządku obrad. 

3.1. głosowanie porządku obrad 

głosowanie głosowanie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 10:01:39 - 10:01:53 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przyjęto porządek obrad 15 głosami ZA, 0 przeciw, 0 wstrzymane.  

4. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Gminy.   (10:02:29 - 10:02:50) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek Andrzej Sobociński – każdy z Państwa Radnych 

otrzymał protokół na swoje skrzynki elektroniczne. Czy są uwagi? 

Nie zgłoszono uwag. Nastapiło głosowanie przyjęcia protokołu z I Sesji rady Gminy.   

4.1. głosowanie przyjęcia protokołu 

głosowanie głosowanie przyjęcia protokołu 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 10:02:58 - 10:03:11 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Protokół z Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie.  
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5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności   (10:03:33 - 10:03:40) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek Andrzej Sobociński – proszę o zabranie głosu Pana 

Wójta.  

5.1. wystąpienie Wójta Gminy   (10:03:41 - 10:31:12) 

Wójt Gminy Raciążek Pan Piotr Zabłocki – Panie Przewodniczący, zebrani goście, 

materiał dotyczący mojej działalności w okresie od 6 maja do 20 maja Państwo otrzymali 

w załączniku. Niemniej kolejny tydzień jeszcze minął także postaram się dopowiedzieć 

jeszcze i doinformować Państwa co się jeszcze w międzyczasie wydarzyło. Jak Państwo 

wiecie najważniejszym problemem głównym, z którym borykamy się chyba od dłuższego 

czasu i który na pewno spędza zarówno mi jak  i Państwu problem po nocach jest kwestia 

realizacji zadania na naszych drogach w ramach tego programu. Po przejęciu 

obowiązków Wójta 3 tygodnie temu, dokładnie dzisiaj mija dokonałem pewnej analizy, 

zresztą nie sam tylko z pomocą Pana Kierownika Technicznego Pana Macieja, jak  

i Inspektorów Nadzoru, Radcy Prawnego i po stwierdzeniu, że zaawansowanie robót jest 

słabe żeby nie powiedzieć fatalne, nie rokujących żadnych możliwości wykończenia tej 

inwestycji do 15 lipca 2024 roku do kiedy to termin ma podpisana umowa  

z dwoma wykonawcami była podpisana i niezrealizowana, gdzie na dzień dzisiejszy 

praktycznie nie mamy jednego metra drogi oddanego, co można byłoby oddać do 

użytkowania – podjąłem decyzję o odstąpieniu od umowy. Decyzja taka została wysłana 

wykonawcy robót zarówno jednemu jak i drugiemu w czwartek w zeszłym tygodniu, 

zwrotki jeszcze formalnie nie wróciły do mnie cokolwiek podejrzewam, że na pewno 

odebrał bo kwestia zwrotu powiedzmy potrwa kilka dni. W międzyczasie z działań które 

musimy wykonać musimy zainwentaryzować zastany stan jaki istnieje bo robotach jego. 

Kolejnym krokiem po rozmowach moich z przedstawicielem banku Gospodarstwa 

Krajowego jest to żeby wydłużyć czas działania promesy- może to nastąpić dopiero po 

skutecznym odstąpieniu od umowy i zainwentaryzowaniu dotychczasowych prac. Ze 

słownych domówień tak powiem brzydko może troszeczkę jesteśmy raczej domówieni, 

że jest to szansa na przedłużenie tych promesy, musimy to zrobić oczywiście formalnie  

i dopiero w następnym krokiem który musimy wykonać jest rozpisanie następnego 

postępowania przetargowego i w oparciu o tą przedłużoną promesę którą 

prawdopodobnie zostaniemy przedłużoną wykonamy dopiero zakres tych prac które nie 

zostały zrealizowane. Jaki to będzie wysokości zakres tych prac na tą chwilę trudno jest 

powiedzieć. Sami Państwo dobrze wiecie, że ceny podług roku ubiegłego są już 

inne teraz. Być może będziemy musieli dojść do takiego konsensusu, że albo robimy ten 

zakres prac który był do wykonania wtedy co się wiąże z kosztami większymi i być 

może trzeba będzie zwiększyć nasz wkład – czyli wziąć kredyt lub przeszacować po 

prostu dotychczasowy zakres robót i zrobić w tym zakresie, który jest w Polskim Ładzie 

eliminując niektóre elementy z tego zapotrzebowania, które było wtedy robione.  

Wracając do drugiego tematu dalej, jeśli chodzi o terminy,  wiadomo terminy postępowań 
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przetargowych mamy takie na gorąco, bo to większość ich jest akurat temat lipcowy.   

Jesteśmy na etapie przystępowania do zapytania  przetargowego na zasadzie 

zaprojektuj/wybuduj tematów Orlik. Termin promesy jest do 12 lipca 2024. Dział 

techniczny przygotowuje dokumenty w sprawie tego zapytania/znaczy zapotrzebowania 

ofertowego. Punkt trzeci - sprawa związana z budową infrastruktury wodociągowej  

i kanalizacyjnej. Jesteśmy już po otwarciu ofert. Wpłynęło 11 ofert, jest dosyć duża skala 

zróżnicowania. Od niespełna 6 milionów do ponad 15 000 000 mln. Trwają też prace w 

dziale technicznym na finalizowanie tych spraw i będziemy podpisywali umowę. W tym 

przypadku trzeba powiedzieć, że musimy też zastanowić się nad pewnymi rozwiązaniami 

bo mamy na to przygotowane 8 milionów złotych, a praktycznie po przetargu wyszło że 

tegoż będzie o 2 mln mniejszy. Byłoby z naszej strony rzeczą nie za bardzo gospodarną,  

jeśliby te dwa miliony gdzieś uciec akurat. Procedura rządzi się swoimi prawami, 

niemniej będziemy musieli jakoś to też zorientować się czy jest możliwość rozpisania 

drugiego przetargu na brakującą kwotę w granicach dwóch milionów złotych co być 

może nie będzie możliwe, lub zmienić po prostu, spróbować zwiększyć 

wartość tych robót dotychczasowych, ale to kwestia będzie po wyłonieniu wykonawcy. 

Kolejny problem z którym się musiałem zmierzyć i to bardzo ważnym problemem jest 

kwestia budowy biblioteki. Powiem Państwu tak, że na wszystkie sposoby próbowałem 

ten problem dogryzać i rozgryzać. Temat stoimy przed takim dylematem, bo tematy są 

tak pilne i naglące że nie ma praktycznie możliwości żebyśmy tu dzisiaj bez wiążącej nas 

wspólnej decyzji wyszli z tej sali na tak lub na nie. Otóż terminy są już podpisane, jest 

umowa podpisana na dofinansowanie od Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

który przeznaczył na tą kwotę na dofinansowanie w wysokości 2 milionów 235 tysięcy 

złotych z groszami. Nasz wkład w tą inwestycję byłby 630 000 tys., gdzie Gmina musi 

zabezpieczyć te środki w roku przyszłym w tej kwocie. Problem polega na tym że 

Państwo sami wiecie, to są już szalone terminy, mamy już połowę roku, a zakres robót 

które należy na pewno obligatoryjnie wykonać w tym roku - typu projektowe bo to jest 

nie mamy znaczy, Pani dyrektor Biblioteki ma wykonany projekt finansowo- użytkowy i 

w tym zakresie nie mamy tej możliwości jeszcze budowy. Musi być wykonany projekt 

techniczny, który dopiero będzie realizowany i przystąpienie do prac które powiedzmy 

na koniec roku zaawansowanie ich musi być na kwotę minimum 1 580 000 zł., które to 

pieniądze nam prześle transzą minister Kultury Dziedzictwa Narodowego w miesiącu 

sierpniu. Te pieniądze muszą być zrealizowane w tym roku. Reszta pieniędzy czyli 

brakującą kwotę naszą i resztę dofinansowanie od ministra możemy realizować  

w przyszłym roku do 30 września 2025r. Także sami Państwo widzicie nie ma już czasu 

aby zwlekać z podjęciem decyzji. Decyzja będzie taka albo wchodzimy w interes czyli 

budujemy tą bibliotekę już przystępujemy albo sobie po prostu to odpuszczamy i tego nie 

robimy, bo fizycznie to niemożliwe żeby to wykonać. Tam są takie jeszcze 

inne niuanse typu techniczne, kwestie zastępcze ale nie chcę na ten na tą chwilę o tym 

akurat mówić. Musimy się zdecydować o podjęciu decyzji- czy budujemy?  
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I ewentualnie gdzie budujemy? Kwestia zakupu działki nie wchodzi tu w tym przypadku 

rachubę, bo jest czasowo jest to nie do ogarnięcia. Kolejna sprawa dotyczy drogi 

Powiatowej w ciągu ulicy Zamkowej, ale na terenach drogi powiatowej - to jest od wjazdu 

na samą tutaj górkę drogi tutaj od początku wjazdu na serpentynę czy zjazd na serpentynę 

do przedszkola. Powiat już wcześniejszych ustawieniami z poprzednią radą podjął taką 

decyzję, zresztą ze swojej strony uważam za bardzo słuszną, że należy wykonać ten 

kawałek drogi porządnej drogi, widziałem proszę Państwa projekt  tej pracy. Prace będą 

polegały na wykonaniu nowych krawężników, nowego chodnika z kostki betonowej po 

jednej stronie. Po drugiej stronie będzie ciąg ścieżki rowerowej który będzie 

kontynuowany od całej tej naszej górki serpentyny tutaj do przedszkola i wraz z nowymi 

nasadzeniami, a całość będzie jeszcze przełożonej kostki bazaltowej tej która istnieje, 

zabytkowej kostki bazaltowej ona będzie przełożona, uregulowane będą też armatura na 

tej drodze i będzie to kosztowało wszystko 3 100 000 mln zł chyba. Koszt dofinansowania 

nasz jest potrzebny 349 000 zł. W budżecie jest zabezpieczone 230 tys. zł przez 

poprzednią Radę. Brakuje nam 118 tysięcy złotych co znajduje odzwierciedlenie jak 

Państwo na pewno widzieli w projektach zmian do budżetu decyzję, którą mówię 

musiałem wstępnie podnieść bo powiat powiem Państwu, tak powiat ma takich inwestycji 

kilka gdzie może je zrealizować przy współudziale też innych gmin. Była decyzja taka, 

że albo wchodzimy /powiem brzydko/ w ten interes lub nie wchodzimy, wtedy oni 

przenoszą się z tą pracą dwa projekty też gotowe które można robić. Uważam, że ten 

pomysł byłby niewspółmierny i niekorzystny dla gminy dlatego uważam że należałoby 

przystąpić do tych prac. Z rozmów z Panem dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych oraz 

z Panią naczelnik z Panią Starościną Starostwo aleksandrowskiego mam też takie 

przyrzeczenie, że przystępując o do budowy/do projektowania i w perspektywie też 

budowy drugiego dalszego odcinka drogi powiatowej na terenie Raciążka od przedszkola 

w kierunku ulicy tam Raciążek Pole – cała Szkolna po prostu ulica, jest to też na etapie 

projektu w tej chwili. Projekt ten powiat zamierza zrealizować w roku przyszłym 

prawdopodobnie, a jeśli może się im nie uda to poza przyszłym. Także mówię jestem 

przy szósty ale miejmy nadzieję że być może im się uda. Też będzie/ to by się odbywało 

na tych samych zasadach których tutaj mamy w tym przypadku, czyli powiat wykonuje 

dokumentację, stara się o środki zewnętrzne, my po prostu proporcjonalnie ten udział 

będziemy musieli swój w przyszłym roku dołożyć do tego zadania. Jakie to będą kwoty 

nie wiadomo. Na pewno będą to większe niż to bo to jest dłuższy odcinek. Ilości 

partycypacji procentowej, ten odcinek który w tej chwili nas kosztuje to jest 12% całości 

zadania tak orientacyjnie. Kolejna sprawa którą też mnie trochę chociaż włosów nie 

mam i mi się nie jeżdżą na głowie to jest sprawa związana z energą -zapłatą za prąd 

elektryczny. Otóż proszę Państwa nie jest to prosta sprawa, jesteśmy cały czas na 

etapie wyjaśniania i przekomarzania się. Generalnie są w tym zaangażowane cztery 

podmioty czyli - grupa Pomorska grupa zakupowa, która w imieniu samorządów powiatu 

aleksandrowskiego i radziejowskiego prowadzi taką procedurę zapytania ofertowego i 
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celem wyłonienia tego na dostawcy energii. W tej gminie proszę państwa chyba 17 jak 

pamiętam. Tam w roku 2023 wygrało postępowanie Polska Grupa energetyczna 

która sprzedaje, generalnie jest dostawcą prądu dla gminy Raciążek. Problem polega też 

na tym że dotychczasowy dostawca czyli Energa operator posiada punkty OSD tak zwane 

czyli te dystrybucyjne które źródła odbioru prądu, w których jest u nas bodajże 44 jak 

pamiętam i na etapie przekazywania dokumentów nastąpiło pewne po prostu 

niedomówienie, co wynikło  tym że faktury nie wszystkie bo część faktur nie spływała 

do urzędu gminy celem zapłaty za energię za 2023 rok. Kwota ta niezapłacona urosła do 

kwoty ponad 200 tysięcy złotych, którą notabene my daliśmy, a nie zapłaciliśmy i tego 

na pewno nie unikniemy, ale staramy się żeby to było na tej zasadzie, że po prostu nie 

obciążano nas odsetkami za czynności które nie zapłacone z fakturami, po prostu nie 

wiedzieliśmy że te energie po prostu nie trzeba płacić by nie było faktur później wpływały 

ale to już teraz jesteśmy na tym etapie że musimy to sprawa wyjaśnić do końca. W tej 

kwestii między innymi też jutro jadę na spotkanie do zarządu Gmin Ziemi Kujawskiej 

gdzie jest właśnie też spotkanie włodarzy Gminy ościennych którzy też uczestniczą w 

tych całych zakupach i być może jeszcze będę mądrzejszy co tam jeszcze możemy zrobić 

w tym kierunku żeby wyjść z tego nie podnosząc dużych strat, bo nie oszukujmy się 

kwotę tą główną i tak zapłacimy ale chodzi żeby na przyszłość i ewentualnych odsetek 

nie ponieść. Z rzeczy których już takie miej stresujących to są takie, że odbyło się 

zebranie w Niestuszewie. Mieszkańcy, było tam kilkunastu, decydowali że ten fundusz 

sołecki chcą przeznaczyć w dalszym ciągu na świetlicę wiejską na zakup działki na razie, 

a później na zorganizowanie tej świetlicy w formie takiej już budynku i tak dalej. Odbył 

się konkurs na dyrektora szkoły podstawowej w Raciążku, była tylko jedna oferta Pana 

Dyrektora istniejącego Pana Petrykowskiego. Komisja już protokół sporządziła, 

wyraziłem zgodę na podpisanie umowy, która taka nastąpi z Panem dyrektorem szkoły. 

I poza tym jeszcze z rzeczy które takie w międzyczasie w ciągu tygodnia wynikły, wiąże 

się właśnie te z punktem 9 co do informacji proszę państwa. Chcę poprawić troszeczkę 

estetykę Raciążka, tak jak mówiłem. Nie jest to na tą chwilę aż tak bardzo prosty po 

proste. Nie mam ludzi. Ja mam w tej chwili praktycznie na dzień dzisiejszy dwie osoby 

trzy bo to wiadomo też udział urlopują. Chciałbym też w tym temacie starać się o 

pozyskanie ludzi w ramach robót publicznych. Chciałbym żeby były trzy osoby, które 

wykonywały by prace stricto takie budowlane. To znaczy chcę po prostu układać i 

poprawiać kostkę polbrukową tymi ludźmi. Oni byliby zatrudnieni przez nas, przy 

częściowej refundacji z Urzędu Pracy, materiał byłby po naszej stronie. Oprócz tego 

chciałbym jeszcze stażystów, którzy są po prostu oddelegowani z biura pracy którzy 

zajęliby się sprawą stricte porządkową. Państwo sami wiecie mamy troszeczkę zaległości 

mówiąc oględnie na terenie ruin zamku, na terenie też tutaj pewnych takich 

czarnych miejsc gdzie śmieci leżą. Poza tym kwestia boiska i tak dalej chciałbym to 

wszystko troszkę uporządkować i poprawić ten wizerunek naszej gminy. Spotkałem się 

ponadto jeszcze z jest takie międzygminny grupa koordynacyjna przy generalnie jest przy 
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prezydencie Miasta Torunia który jest takim zarządzającym tak zwany MOF. W ramach 

tego programu są też przeznaczone pewne pieniądze na rzecz dla gminy Raciążek. Jest to 

ten program troszeczkę jest do poprawienia mówiąc szczerze, bo terminy które były 

wtedy ustalone są już trochę zaszłe bo kończą się na 2023 roku. Zmieniły się władze w 

tym całym MOFcie w skrócie nazywam go, bo większość znaczy część Mistrzów po 

prostu poodchodziła, Prezydent Torunia też odszedł. Jest 27 czerwca planowane walne, 

gdzie został wyłonione zostaną władze i byśmy chcieli wtedy jak już jesteśmy w tym 

całym programie, ponosimy pewne koszty aczkolwiek na tą chwilę nie są aż takie duże, 

ale ponosimy te koszty to chcemy żeby też tych środków korzystać. Zapisy 

dotychczasowe tego programu MOFT są takie że nasza gmina generalnie poszła w stronę 

termomodernizacji, wymiany punktów cieplnych dotyczy to między innymi w programie 

szkoły w domu kultury urzędu gminy, domu strażaka i przedszkola. W tym kierunku 

można iść bo takie są zapisy. Być może uda mi się jeszcze rozszerzyć te programy bo 

widzę że część gmin na przykład ościennych typu Waganiec, Koneck to znaczy na pewno 

i gmina Aleksandrów weszły w temat ścieżki rowerowej. Być może docelowo są te 

pieniądze może częściowo wspólne czy realne z tym co planuje akurat powiat ale być 

może to też możemy sami też pewne rzeczy wykonywać. Ze spraw jeszcze takich 

mniejszych aczkolwiek też problemowych to należy tutaj też Państwu powiedzieć bo ja 

nie zamierzam nic ukrywać, że trzy budowie drogi też gminnej na Podole Siarzewo część 

gruntu mamy na terenie prywatnym Pana Hołtyna. Odbyło się spotkanie, mamy też po 

miesiącu czerwcu zaplanowane geodetę, po prostu część gruntów gdzie trzeba to 

wyprostować tym bardziej że będziemy robili drogę już w takiej formie, która będzie 

trwała i do której może to tak zostać. Podpisałem Akt notarialny z państwem Berger na 

świetlicę w Turzynku. Jest już akt sporządzony w zeszłym tygodniu, podpisany, można 

przystąpić do dalszych czynności. Był też u mnie pan Borowski Krzysztof który lat temu 

w tamtym roku bodajże czy wcześniej wybudował wodociąg na terenie sołectwa Turzno 

i ten wodociąg chce przekazać nieodpłatnie na rzecz gminy. Wstępne rozmowy 

podjęliśmy. Ja mówię gmina praktycznie pieniędzy nie ma żeby kupić wodociąg od tego 

Pana. Jeżeli to przekaże nieodpłatnie uważam że można tą sprawę załatwić. Kolejna 

sprawa która jest nieujęta w tej informacji a którą też muszę się z państwem podzielić to 

jest sprawa spotkaliśmy się tutaj z Panem Maciejem Kierownikiem Technicznym  

z dwoma firmami odnośnie restauracji ruin zamku. Odnośnie kwestii zabytków są 

pieniądze przyznane nam w budżecie i promesom mamy tych pieniędzy ogólnie 690 000 

tysięcy złotych w ramach dwóch programów- jeden jest na 490 000,00 + i nasz wkład 10 

tysięcy, to jest 500 000,00 tys., a drugi jest na kwotę mniejszą 200 000,00 zł.  Terminy 

też nie są aż takie mówią szczerze długie, bo jeden temat to jest na dzień podpisanie 

promesy do 29 lipca czyli to nie jest też za duży czas, drugi jest troszkę wydłużony do 7 

października, aczkolwiek mi się wydaje że te sprawy my musimy traktować tak bardziej 

spójnie bo pieniądze które są przyznane te 700 tysięcy złotych na wiele czynności to  

z realizacji tam w Ruinach Zamku  nam to nie pozwolili, niemniej są te pieniądze, należy 
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je wykorzystać i postaramy się je na pewno żeby  nie uciekły i wykorzystać. Był też u 

mnie Pan który zajmuje się, dostał jeszcze w ramach tej poprzedniej kadencji dostał 

zlecenie, podpisaną umowę na publikację elementów  w formie reklamowej książki tak 

zwanej o Raciążku. Jestem z nim już po rozmowie, zbieramy dokumenty w tej sprawie, 

różne elementy które by były zapewnione akurat tą publikacją jeżeli wszystkie 

organizacje które akurat też państwo też znacie reprezentujecie prosimy żeby zdjęcia 

jakie macie, dosyłać do gminy, przyjść. Pan Maciej jest koordynatorem tej sprawy. 

Prosimy żeby coś kto co ma po prostu wszystkie tam czy biblioteki, czy stowarzyszenia, 

czy inne organizacje skontaktowały się z panem Maciejem bo to będzie publikacja która 

naprawdę będzie na kilka ładnych lat - 13 nawet lat bo już są pieniądze są częściowo 

wydane i nie możemy z tego już teraz się wycofać. Z takich spraw które bezpośrednio 

dotyczą Gminy to jestem  też po rozmowach z przedstawicielem firmy SIM która się 

zajmuje klasyfikacją na terenie gminy Raciążek. Zstępnych takich na bieżąco uzyskanych 

informacji o przedstawicieli tej firmy Sprawa wygląda tak że kwestia klasyfikacji na 

terenie Raciążka, lub w granicach tak zwanego starego Raciążka czyli od przedszkola  

w stronę zamku zacznie się kontynuacja w drugiej połowie tego roku, ja podejrzewam że 

to może pod koniec bardziej roku i będzie kończona w roku przyszłym. W ramach tych 

zadań też będzie gazyfikowany obszar na terenie osiedla Wiatracznej, tam ul.                                                                                                     

Wiatraczna i zaraz stała się tamte boczne też drogi też tak jest planowane przez firmę 

SIM. Problemem jest na pewno to, że nie będzie robiona klasyfikacja na razie w ciągu 

właśnie drogi powiatowej ulicy Zamkowej, to mają zaplanowane dopiero na 2027 rok. 

Na moje pytanie czy to nie będzie kolidowało z tym że powiat w tym roku wykonuje 

akurat modernizację przebudowy tej drogi, powiedzieli że pewne uzgodnienia  

z powiatem już mają i będą to robili w pasie chodnika metodą przewiertu sterowanego 

gdzie praktycznie dużych uszkodzeń z tego tytułu nie będzie. To tak wygląda sprawa Jeśli 

chodzi o temat klasyfikacji. Zapomniałem jeszcze dodać też ale też muszę Państwu 

powiedzieć, że przy okazji tego że na pewno na ulicy Polnej, Przedmiejskiej nie zdążymy 

zrobić drogi w tym roku w ramach tego programu Polskiego Ładu.  Ten wykonawca na 

pewno tego nie zrobi, a my jeszcze nie zdążymy chyba z postępowaniem żeby to 

wykonać. Przy budowie drogi tutaj przez powiat należy zrobić odejście z sieci 

kanalizacyjnej deszczowej w stronę ulicy Polnej żeby później tego nie pruć. To będzie 

spoczywało na naszych barkach podejrzewam ale musimy to wykonać bo byłoby to 

nielogiczne i niezgodne z tym ze sztuką budowlaną żeby coś zrobić, a później to wszystko 

rozwalać. To będzie nas też problem ten czekał z którym się na pewno zmierzymy. Myślę, 

że należy to zrobić. Problem kolejny jeszcze, tzn. nie problem bo to jeszcze 

drobny jesteśmy mamy też parę takich nieduże środki są przyznane w ramach tego 

programu oświetlenia ulic, to jest tam na temat chyba Panie Macieju 12 chyba 

września mamy promesę to są kwoty rzędu tam 40 tysięcy złotych też to postaramy się 

postępowanie rozpisać, żeby te pieniądze też nie uciekły. Problem który już tylko 

sygnalizuje Państwu, bo na tą chwilę nie wiąże się z ponoszeniem kosztów na dzisiaj, 
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poprzednia Rada przystąpiła do sporządzenia planu ogólnego Gminy zresztą bardzo 

słusznie bo termin też jest mówiąc szczerze nie za duży bo z dniem 1 stycznia  2026 roku 

zgodnie z ustawą o planowaniu gospodarowaniem przestrzennym tracą moc studium 

uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego, dlatego ustawodawca w tym 

przypadku - nasz sejm podjął ustawę/przyjął ustawę, która narzuca na Gminy 

przystąpienie do wykonania tych planów ogólnych Gminy. Termin wykonania na dzień 

dzisiejszy nie  zakładamy że on będzie się zmieniał wynosi 31 grudzień 2025 roku  

i musimy się z tym problemem też zmierzyć. Dlatego myślę, że my w okresie jak uporamy 

się tutaj z pilnymi tymi zapytaniami z ofertami odnośnie tych rzeczy którą już promesy 

przyrzeczone.. musimy przystąpić też do sporządzenia planu szczególnego Gminy bo 

procedura z tym związana jest bardzo procedurą wydłużoną w czasie. Polega to 

na sporządzaniu pewnych map, analiz później wyłożenia koncepcji uwag 

przez społeczeństwo i tak dalej to będzie trwało na pewno sporo czasu, dlatego żebyśmy 

tego terminu nie stracili musimy to też odniesienie praktycznie ostro ruszyć. Z informacji 

takiej tylko informacyjnej powołałem na mojego zastępcę Pana Michała Suchomskiego, 

który notabene był zastępcą Wójta za poprzedniego Wójta z uwagi na to żeby nie 

dublować po prostu stanowisk, a takie stanowisko uważam jest potrzebne bo człowiek 

nie jest wieczny że tak powiem, może coś mu się stać może zejść z tego świata i w tym 

czasie musi być zawsze ktoś na miejscu to jest. Nie wiąże się to z konsekwencjami 

finansowymi po prostu taka jest to moja kompetencja w formie zarządzania i taką decyzję 

podjąłem - to z tych rzeczy ogólnie proszę Państwa byłoby tyle. Jeśli jeszcze, a jeszcze 

muszę dodać że spotkałem się też byłem na Dniu Strażaka w formie informacyjnej  

w piątek bo to obchody były zorganizowane generalnie przez komendanta 

Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej takie spotkanie się odbyło i to tylko tyle co 

chciałbym na tą chwilę powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

5.4. dyskusja 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sobociński otworzył dyskusję  

w procedowanej sprawie. 

Radny Krzysztof Sadowski – Panie Wójcie, Panie Przewodniczący jedno pytanie mam 

odnośnie biblioteki. Czy jest uzgodniona jest jakaś konkretna lokalizacja, bo  

w poprzedniej kadencji wszyscy radni popierali to, więc myślę, że w tej kadencji również 

przynajmniej większość radnych widzi potrzebę budowy biblioteki jednak dużo 

kontrowersji budziło propozycja lokalizacji przed Urzędem Gminy . Chciałem zapytać 

się czy jest już podjęta jakaś decyzja lokalizacyjna? 

Wójt Gminy Raciążek Pan Piotr Zabłocki - oczywiście tu pan Radny Sadowski ma rację, 

bo to jest bardzo kontrowersyjna decyzja. Niemniej wszystkie rzeczy tak się szybko 

dzieją, ja pozwoliłem sobie tylko mam to jeszcze dopiero wszystko na świeżo, część 

radnych na klubie jednym dostała te materiały ode mnie. Przeszedłem się tak powiem 

ścieżką spacerową po naszych gruntach bo jak powiedziałem wstępnie nie ma już 
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możliwości kupienia działki żeby to zrealizować lokalizację były, była w tej chwili 

praktycznie przewidywana jedna czyli przed domem kultury. Z uwagi na to, że część 

radnych nie narzuciła ale zaproponowała mi żebym znalazł inną lokalizację dokonałem 

analizy i z tej mojej analizy może troszkę w szalonym tempie ale wyszły takie trzy inne 

jeszcze propozycje, gdzie właścicielem gruntu jest gmina Raciążek i nie trzeba żadnych 

tworzyć innych elementów, a może by to się udało w czasie załatwić, zrealizować 

lokalizację te to są jak pozwolę kto Państwo nie ma za chwilę za chwilę rozdamy jeszcze 

te dokumenty jest tak - lokalizacja na boisku sportowym, na działce która jest w tej chwili 

bo część działki jest ogrodzona a tam jeszcze za płotem jest 15 metrów, 15 metrów działki 

gminnej. Ten płot jest po prostu niefortunnie w tym miejscu ustawiony gdzie blokuje też 

dostęp do naszego mienia - to jest jedna lokalizacja. Druga lokalizacja to jest przy ulicy 

Rynkowej za tym Skwerem gdzie stoi ten pomnik przy OSP i trzecia lokalizacja nie wiem 

czy trafiona ale szukałem już różnych rozwiązań – na tak zwanej Cegielni, gdzie stoi 

zbiornik wody tutaj ten 100 metrowy na w ciągu ulicy Wysokiej po prawej stronie to też 

jest grunt gminny i te lokalizacje zastępcze ja tutaj na niektórych komisjach co to 

narysowałem Państwu udostępniłem i na tą chwilę właśnie może Ci Państwo, którzy nie 

mają tylko kserowane ale można byłoby rozważyć te kolejne możliwości. Pozwoliłem 

sobie zaznaczyć w formie tak kolorowym. Dostęp proszę Państwa dostęp zaznaczonych 

tam to jest on, takie moje hipotetyczne miejsca, kwestia przesunięcia parę metrów w tą 

stronę czy w tą to mi się wydaje nie jest aż taką dużym problemem ale dostęp do mediów 

nie jest ograniczony, także to są ewentualne zastępcze lokalizacje.  

Przewodniczący Rady Gminy – z tych lokalizacji dzisiaj trzeba wybrać jakąś lokalizację 

jeżeli w ogóle ta biblioteka ma powstać bo już nie ma czasu na jakieś przeciąganie. 

Dzisiaj musi być decyzja albo lokalizacja albo rezygnujemy z tej inwestycji. Proszę się 

dobrze zastanowić. Jest jeszcze jedna sprawa lokalizacja /Proszę o ciszę/ lokalizacja przy 

Rynkowej - wiem, że poprzednia Wójt też tam chciał i niestety nie było pozwolenia na to 

żeby tam w ogóle powstało. Tam Ryneczek jest i konserwator ma tam inne plany  

i podejrzewam że  nie wiem czy się zgodzi teraz na te lokalizację, przedtem nie wyraził 

zgody właśnie tam. Tu trzeba jechać do konserwatora teraz niestety i rozmawiać z nim 

jeszcze raz proszę. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Pani Halina Kołtuńska - Panie Przewodniczący, 

Panie Wójcie w momencie kiedy szukałam lokalizacji to telefonicznie to znaczy 

dzwoniłam do konserwatora i przedstawiłam kilka lokalizacji i co do lokalizacji przed 

budynkiem, przed domem strażaka była taka odpowiedź, że tam kiedyś był rynek  

i absolutnie konserwator nie wyraził zgody. Jaka byłaby konkretna odpowiednia. Trudno 

jest powiedzieć to taka była rozmowa telefoniczna tak co przed budynkiem tutaj Urzędu 

Gminy nie było problemów, co na działce u Państwa Kida bo taka była też koncepcja, nie 

było żadnego problemu. Natomiast jeśli chodzi o tamtą działkę to tak ponieważ jest to 

działka gdzie kiedyś był rynek i Pani konserwator powiedziała że no absolutnie nie ale 
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czy zmieni zdanie trudno jest na ten temat powiedzieć. Natomiast zwracaliśmy się do 

Pani konserwator. Jeśli chodzi już na piśmie tak to znaczy wyrażenie że tak powiem jeśli 

chodzi o działkę przed budynkiem urzędu i jest zgoda pod pewnymi warunkami, bo tam 

pod pewnym warunkami ale są to warunki do przejścia.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę – godzina 10.38. 

Wznowiono obrady II Sesji Rady Gminy Raciążek – godzina 10:48 

Przewodniczący Rady Gminy – moja propozycja jest by dać pod głosowanie lokalizację 

na ul. Rynkowej – teren Gminy. Boisko nie jest trafnym wyborem bo w przyszłości 

będziemy chcieli boisko rozbudowywać i będziemy chcieli coś zrobić, jakiś element 

związany z boiskiem i wtedy po prostu się zastawiamy i nie ma możliwości wyboru. 

Lepsza alternatywa to cegielnia. Jeżeli Rynkowa nie przeszłaby konserwatora, teraz 

musimy podjąć decyzję czy wybieramy Rynkową czy nie. To jest najlepsza lokalizacja, 

bo nie wiadomo jak duży jest plac do handlu, pewnie jest tam wydzielone. 

Wójt Gminy Raciążek – jeśli mogę tutaj jeszcze dodać do tego co Pan Przewodniczący 

powiedział, proszę Państwa budynek ten jest o wymiarach 15 na 9,50. To TPFU które 

jest zrobione przez panią dyrektor biblioteki nie jest aż takie straszne. Powiem tak 

żeby nie można było tam czegoś zrealizować. Z tyłu jest planowany taki tarasik nawet 

taki mówiąc szczerze o powierzchni bodajże tam chyba 70 metrów kwadratowych coś 

takiego. Kondygnację w PFU które są całe wysokość obiektu jest 6 metrów z malutkimi 

groszami powiem tak. Kondygnację pół kondygnacji jednej zapuszczona jest w Ziemi. 

Windy są dla niepełnosprawnych przewidziane, to są dwie kondygnacje będą akurat 

półtora obiektu wystaje nad poziom terenu. Wysokość tego całego na zewnątrz będzie 

miało wysokość około ja wiem może 5-6 metrów tak w tych granicach. To nie jest 

jeszcze, to nie jest projekt budowy dlatego tak bardzo mówię tutaj o czasie który jest 

niezbędny, bo wykonanie projektu budowlanego to jest kolejne proszę Państwa trzy 

miesiące. Nie oszukujmy się jeżeli mamy coś zacząć roboty fizycznie  

i przerobić te pieniądze milion pięćset osiemdziesiąt bodajże - nie będę już tam  

w  szczegóły, musiałbym wrócić, to nie mamy na to czasu żeby. Ostatnia faktura 

płatna ma być do tej kwoty 31 grudnia 2024 roku. 

Radny Łukasz Korubski – ja nie sądzę żeby konserwator zabytków myślał o miejscu do 

handlu, nie byłoby to targowisko. Ja myślę że bardziej chodziło o formę rynku 

staromiejskiego, historycznego tak. Myślę że budynek biblioteki spokojnie mógłby się 

wpasować idealnie na środku tego rynku, wystarczy żeby był choć trochę stylizowany 

nie wiem wieża zegarowa albo coś takiego. I absolutnie taki Rynek Staromiejski mógłby 

w Raciążku istnieć. 

Przewodniczący Rady Gminy - Musimy to przegłosować teraz te lokalizacje to jest 

moje zdanie bo musimy dokonać wyboru nie mamy wyjścia. To jest znaczy głosowanie 

To jest przyzwolenie dla Wójta żeby mógł działać. To zgłaszam wniosek formalny  
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w takim układzie o przegłosowanie tej lokalizacji. Tak nie można że trzy no bo to kto 

wybierze, która ma być ta lokalizacja dobra – pierwsza, druga może trzecia. Musimy się 

na coś zdecydować to zrobi się sesję na wniosek wtedy następną wtedy się wybierze 

następną lokalizację bo tak to no to wybrać tamtą albo tą przy lokalizacji to ja to która 

będzie. Pani mecenas mówi że musimy ten porządek obrad zmienić, przegłosować o tą 

zmianę. 

Radny Krzysztof Sadowski - odnośnie tych wskazanych lokalizacji przez Pana Wójta 

tylko poddam pod uwagę niech Państwo przemyślą czy ta lokalizacja przy boisku 

wskazana tutaj jako jedna z lokalizacja przez Pana Wójta nie jest najbardziej atrakcyjna 

z uwagi na to że daje możliwości w perspektywie czasu dalszego rozwoju, bo jeżeli 

usytuujemy to faktycznie przy ulicy Rynkowej tam będą ograniczone możliwości 

rozbudowy, a nie stawiamy tego budynku na rok czy 5 lat, a można by przy okazji tej 

biblioteki na tym terenie pomyśleć o jakimś oddziale żłobkowym, o żłobku. To 

przedszkole które aktualnie funkcjonuje tam też już nie ma dalszej możliwości zabudowy, 

a ta działka zastawiona jest naprawdę spora.  

Przewodniczący Rady Gminy - ja się odniosę też do tego - przedszkole można 

zrobić tak że 5-latki i 6-latki mogą być w szkole. Trzeba zobaczyć tylko czy jest 

rzeczywiście realnym pomieszczenia na to, a wtedy żłobek można oddział zrobić właśnie 

w przedszkolu jeżeli 5 i 6-latki przeszliby do szkoły. To też jest wyjście tak 

samo bardzo dobre. Bez budowania nowych obiektów, bez wydawania pieniędzy tylko 

organizacyjnie po prostu to przeprowadzić. Podejrzewam że gimnazjum nie ma i to 

pomieszczenia są poza gimnazjum 3 lata jednak klasy były i te pomieszczenia są na takie 

coś i to jest najbardziej bez kosztowne. Budowanie obiektu nowego to wiąże się  

z następnymi pieniędzmi. 

Radny Łukasz Jeliński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado odnośnie tych lokalizacji,  

uważam że postawić budynek jest nie problem ale naprawdę trzeba rozważyć to, że 

wstawiając go na stadionie po pierwsze zablokujemy jakikolwiek później inwestycje 

jeżeli chodzi o bieg sportowy, o rozwinięcie się tego obiektu. Po pierwsze stawiając go 

na ugorze nie mamy tam żadnej drogi dojazdowej, więc trzeba było pomyśleć o jakimś 

porządnym dojeździe nawet w przypadku pożaru o czym rozmawialiśmy tutaj w chwili 

przerwy z panem Radnym Krzysztofem Sadowskim więc no ulica Rynkowa powoduje to 

że mamy drogę dojazdową piękną, nie musimy myśleć o niczym innym oprócz tego żeby 

postawić ten budynek. 

Przewodniczący Rady Gminy -  głosujemy na posiedzeniach pl - głosowanie rozszerzenie 

punktu informacji wójta międzysesyjnej działalności o głosowanie o lokalizacji 

biblioteki publicznej - rozszerzenie przyjęcia porządku obrad.  
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5.2. głosowanie o rozszerzenie pkt Informacji Wójta z międzysesyjnej 

działalności o głosowanie o lokalizacji biblioteki Gminnej 

głosowanie głosowanie o rozszerzenie pkt Informacji Wójta z 

międzysesyjnej działalności o głosowanie o lokalizacji 

biblioteki Gminnej 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 10:59:48 - 11:00:20 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość wymagana większość bezwzględna 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 
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11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Rozszerzenie przyjęcia porządku obrad - głosowało 15 radnych ZA,  bez 

wstrzymania się i bez nieobecnych. 

Przewodniczący Rady Gminy – teraz będziemy głosować nad wnioskiem formalnym 

zgłoszonym przezemnie odnośnie ulicy Rynkowej by tam wskazać lokalizację by tam 

biblioteka powstała, żeby dać zielone światło. Nie trzy lokalizację, bo tylko się 

namiesza. 

5.3. wniosek formalny Radnego A. Sobocińskiego o ustalenie lokalizacji 

biblioteki Gminnej przy ulicy Rynkowej 

głosowanie wniosek formalny Radnego A. Sobocińskiego o ustalenie 

lokalizacji biblioteki Gminnej przy ulicy Rynkowej 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 11:01:01 - 11:01:26 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość wymagana większość bezwzględna 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 73.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 3 20 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 6.67 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko Imię głos 
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1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika PRZECIW 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka PRZECIW 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Za lokalizacją na ulicy Rynkowej głosowało: 11 osób ZA, 3 przeciw, 1 wstrzymała się. 

Kontynuacja pkt dyskusja: 

Przewodniczący Rady Gminy – Wójt ma zielone światło do działania.  

Sołtys sołectwa Podole Joanna Świtalska – w ubiegłym roku zgłaszałam, że jest 

uszkodzona przez firmę budowlaną/ firmę która próbuje robić drogi lampa i od jesieni 

nic się z tym tematem nie zadziało. Moja propozycja była taka, żeby zgłosić to w ramach 

ubezpieczenia firmy, która w ramach ubezpieczenia tą lampę uszkodziła i niech z tego 

ubezpieczenia to by było pokryte ale nic się nie zadziało. Także chciałabym poruszyć 

ponownie ten temat. To jest blisko tego odcinka gdzie droga wchodzi w grunt prywatny. 

Pan Maciej wie o która lampę chodzi, więc gdyby Pan Wójt mógł przypilnować. 

Wójt Gminy – myślę, że za bardzo nie jestem w tym temacie akurat, aczkolwiek teraz już 

jestem Pani sołtys i Pan kierownik teraz już będzie to robił rzetelnie by ta lampa się zająć.  

Sołtys sołectwa Podole Joanna Świtalska – i mam pytanie odnośnie jeszcze budowy 

chodnika z Raciążka na Podole. 
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Wójt Gminy Raciążek – tak jak wspomniałem w swojej informacji przewiduje właśnie 

zatrudnienie tych 3 ludzi do robót publicznych, gdzie być może/oby udało nam się tymi 

ludźmi, nie wiem na jakiej długości uda nam się to zrobić  ale chce żeby Ci ludzie byli u 

nas zatrudnieni do końca roku. Nie Ci powiem brzydko nie fachowcy, ale ludzie, którzy 

będą umieli to zrobić. Wbrew temu co się zdaje ułożenie chodnika trzeba tez troszeczkę 

lubić. To muszą być ludzie nie na odpracowanie, tylko Ci którzy mają jakiś pomysł i 

chęci i umiejętności. Też chce tych ludzi właśnie do tego zatrudnić, żeby w ciągu dnia to 

robili. 

Sołtys sołectwa Podole Joanna Świtalska – tzn, że cała dokumentacja jest już gotowa? 

Wójt Gminy Raciążek – chyba nie do końca, ale nie mniej jednak ja dopiero powiem Pani 

szczerze 3 tydzień  jestem i na pewno też Ci ludzie są przeze mnie pod tym kontem 

planowani. 

Radny Sławomir Kosmal – mam pytanie do Pana Wójta – jedna sprawa to chodnik na 

ulicy Zamkowej, nie jest to budowa nowego chodnika, temat się wałkuje dość długo. Jest 

to odnowienie po budowie nowej drogi z kostki granitowej, ten chodnik został tam 

doszczętnie zniszczony i go nie ma po prostu. I jeszcze jeden temat pojemnik na śmieci, 

kosz na przystanku na ulicy Zamkowej. Ten temat też był już poruszany kilkukrotnie. 

Ludzie śmieci wrzucają na przystanek, za przystanek i to jest w dalszym ciągu 

niezrealizowane. 

Wójt Gminy Raciązek – odpowiadając na pytania Pana Radnego już mówię, chodnik to 

chodzi o ten chodnik w ciągu ulicy naszej Gminy? Przy tej słynnej naszej kostce. 

Radny Sławomir Kosmal – jedna strona została zrobiona,  a druga strona jest nie 

odbudowana. 

Wójt Gminy Raciążek – tak jest. Druga jest  od strony południowej, jest nawet nie ruszona 

w ogóle i też właśnie planuję tych 3 ludzi, którzy będą żeby ten chodnik odtworzyli.  

Radny Sławomir Kosmal – dodam odnośnie odnowienia tego chodnika, na przedostatniej 

sesji była mowa, że konserwator zabytków tutaj rękę na tym trzyma. 

Wójt Gminy Raciążek – ja bym się aż tak bardzo tego nie obawiał konserwatora 

zabytków, bo jeżeli była zaplanowana budowa tego chodnika…. 

Radny Sławomir Kosmal – tzn. to jest odbudowa 

Wójt Gminy Raciążek – tak, odbudowa. Jeżeli jest zrobiona po jednej stronie to tak samo 

konserwator powinien nie robić problemu po drugiej stronie. Tym bym się akurat nie 

przejmował. Odnośnie tego kosza na śmieci to na bieżąco będziemy… 

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski – jeżeli chodzi o kosz na śmieci to kosz został 

zamówiony albo finalizujemy to zamówienie – zajmuje się tym koleżanka. Kosz na 

śmieci został też połączony z funduszem sołeckim Podola bo tam też była pewna ilość 
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koszy na śmieci i to zadanie będziemy realizować kompleksowo, dlatego jesteśmy na 

etapie zamówienia, więc myślę że do wakacji, do następnej sesji ten kosz się pojawi. 

Jeżeli chodzi o chodnik, to chciałbym coś dopowiedzieć bo dłużej się tym zajmowałem. 

Faktycznie był problem z konserwatorem zabytków z powodu braku aktualnego rejestru 

tych zabytków, tutaj Wójt wydał zarządzenie o przystąpieniu do właśnie sporządzenia 

tego rejestru zabytków. Te prace zostały zlecone i ten rejestr jest w trakcie 

opracowywanie stąd jakiekolwiek działania i rozmowy/uzgodnienia z konserwatorem są  

łatwiejsze, bo przystąpiliśmy do działania i konserwator, że tak się wyrażę jest dla nas 

przyjaźniejszy, łaskawiej na nas patrzy. Jeżeli chodzi o kwestie projektowe chodników to 

jesteśmy w trakcie takich rozmów, z projektantem i myślę że jak już będziemy mieli 

decyzje odnośnie pracowników którzy będą mieli nas wspomóc to wtedy będziemy w 

stanie to zrobić. 

Radna Monika Kozłowska – ja mam dwie sprawy. U nas na terenie wsi Turzno zostały 

ostatnio wykaszane pobocza, nie zostały sprzątnięte śmieci. Zostały po prostu zepchnięte 

dalej. Druga sprawa, została napisana interpelacja związana z zamówieniem w listopadzie 

kontenera na działkę sołecką i do tej pory kontenera nie ma po prostu. 

Wójt Gminy Raciążek – w tej sprawie jeśli mogę posiłkować się kierownikiem 

technicznym bo on na pewno będzie bardziej zorientowany w sprawie kontenera i tych 

wykaszanych poboczy. 

Kierownik IT – jeżeli chodzi o kwestię kontenera to jestem w kontakcie w wykonawcą, 

kilka razy już przekładał dostarczenie tego kontenera. Usprawiedliwiał się, że zamawiał 

kontener gdzieś zewnętrznie z zagranicy i przyszedł nie taki jaki był zamówiony musiał 

to zamówienie anulować, zamówić nowy przekładał termin montażu. Podczas ostatnich 

rozmów ustaliliśmy, że kontener zostanie zamontowany do końca maja. Są jeszcze 3 dni, 

ale wydaje mi się że nie uda się tego zrealizować w tym terminie. Jestem cały czas z nim 

w kontakcie. Dzisiaj chciałem z nim porozmawiać, ale nie mógł rozmawiać więc będę 

prosił już ostatecznie o jakiś termin. Jeżeli chodzi o interpelację tutaj zostanie udzielona 

odpowiedź w terminie 14 dni więc myślę że Pani otrzyma odpowiedź na interpelację. 

Przewodniczący Rady Gminy – ja jeszcze chciałem odnośnie śmieci, bo problemy ze 

śmieciami są wszędzie, nawet mieszkańcy mają. Chodzi o selektywny zbiór tych śmieci 

na Podzamczu u nas. Jest problem, dłuższy już ze dwa lata. Te śmieci stale nie są takie 

jak powinny być. I też jest taka sprawa, chciałbym się spytać, kosz co za Gminą jest/stoi 

to jest Gminny kosz? 

Kierownik IT – tak. 

Przewodniczący Rady Gminy – tam zostało zrobione zdjęcie i tam w tym koszu 

Gminnym tak samo nie jest selektywnie zbiórka tych śmieci i tak samo mieszkańcy 

mówią, że jeżeli Gmina selektywnie nie robi to czemu my mamy się do tego stosować. 

Ten temat też by trzeba było rozwiązać z biegiem czasu. Jak Groneko odbierało śmieci 
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nie było problemu, odbierali te śmieci jak ktoś nie selektywnie robił przymykali oko, ale 

ta firma co jest obecnie tak drastycznie do tego podchodzi.  

Kierownik IT – jeżeli chodzi o tą selektywną i rygorystyczne podejście to tak naprawdę 

my takie podejście powinniśmy stosować cały czas od początku jak była segregacja 

wprowadzona z tego powodu, że my jako Gmina odpowiadamy za to, że te zbiórki/ te 

segregowane odpady powinny być zabrane i ponosimy też kwestie kar które później 

musimy zapłacić. Z tego wynika, że musimy pilnować tego, bo jeżeli nie będziemy tego 

pilnowali Gmina będzie płaciła kary za złą segregację. Jeżeli chodzi o odpady, które są 

dostarczane przez Gminę, tutaj są to też również odpady zebrane z koszów na śmieci, z 

terenu Gminy co jest w naszym koszu i my jako Instytucja na ten moment nie mamy 

narzuconej segregacji. Wiem, że pracownik merytoryczny już podejmował, podejmuje 

rozmowy na ten temat żebyśmy też w Gminie wprowadzili pomimo tego, że nie musimy, 

wprowadzili jakieś pojemniki do tego żebyśmy też my segregowali te odpady i jednak 

będą się w tym koszu pojawiały odpady zmieszane z tego powodu, że te odpady sa 

wyjmowane z koszów na śmieci, a tu jak wiemy na terenie Gminy nie mamy takich koszy 

gdzie można by było segregować te odpady. Myślę, że wyczerpałem odpowiedź. Tutaj 

oczywiście pracownik merytoryczny lepiej by próbował/ odpowiedział na to pytanie. 

Jeżeli są wątpliwości to jak najbardziej wyjaśnimy czemu takie działania mają miejsce. 

Gdyby firma nie pilnowała, i by był brak segregacji to wtedy pojawiłyby się dla nas i dla 

tej firmy kary pieniężne, a jak wiemy coraz więcej z góry jest kontroli by ta segregacja 

była dokładna.  

Przewodniczący Rady Gminy – firma Ekoskład nie jest już wysypiskiem. To wysypisko 

już się kończy powiem tak w skrócie, kwatery są pozapełniane, są pozakopywane bardzo 

złe rzeczy i to wysypisko dla nas będzie źle, żeby ono w ogóle zostało zamknięte.  

I dlatego koszty śmieci rosną i będą rosły po prostu. Jeżeli ktoś jest przerzutowcem, 

hurtownikiem no to wiadomo, że będzie cena wyższa nie niższa bo nie składuje, 

sprzedaje. Sprzedaje musi płacić, za wywóz tych śmieci drożej, transport, koszty się 

podnoszą to jest normalne i my tracimy na tym i płacimy coraz więcej za śmieci. Może 

kiedyś przyjdzie inna firma jak ta skończy działalność bo do tego za kilka lat dojdzie. Jak 

nie zostanie stworzona nowa kwatera, w przyszłości, za kilka lat żeby składować te 

śmieci. Ja tu chciałem podziękować Panu kierownikowi, że zrealizował taki, powiedźmy 

taką drobną rzecz a uciążliwą na drodze tak na Wiśniowej. To już ja to od 3 lat mówiłem 

i to nie było robione i wreszcie Gmina się wywiązała. Jest nowy kierownik, jest trochę, 

nie tak dawno ale potrafił to zrobić, udrożnił tą meliorację i woda się nie zbiera. Jak 

popada to wiadomo, że jeszcze jest ale nie schodzi z pól na drogę, także jest jakaś 

jaskółka, że od kilku lat wreszcie coś jest robione i za to dziękuje.  

Radny Sławomir Kosmal – chciałbym się podpytać nt wystawek wielkogabarytowych. 

Na którejś z sesji mieliśmy obiecane ale była mowa że chociaż jedna w roku nie dwie,  

i wiem że to jest koszt dla Gminy ale prosiłbym o odpowiedź. 
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Wójt Gminy Raciążek – podzielam w 100% zdanie Pana Radnego Kosmala. Ja uważam, 

że Gmina odeszła od tych wystawek wielogabarytów. Przynajmniej mówię raz w roku  

w czasie letnim taka wystawka powinna być. Powiadomieni ludzie, odpowiednie służby 

które są do tego przystosowane to zabrały, wywiozły, żeby tam gdzieś nie leżały. Z tego 

co wiem to chyba Panie Kierowniku jest planowana jedna wystawka i informacja pójdzie. 

W lipcu bądź sierpniu. W lipcu informacja do sołtysów, do umieszczenia na BIPach, 

pójdzie do mieszkańców, żeby wszyscy się na ten czas przygotowali i te śmieci 

wielogabarytowe. 

Przewodniczący Rady Gminy – po prostu jak będzie nowa umowa zawierana, ta jak się 

skończy, chyba że można coś wcześniej wynegocjować, rozwiązać to można raz w roku 

czy dwa razy w roku. Kiedyś było dwa razy w roku i to było bardzo dobre. Ale te śmieci 

to jest problem tak samo rolniczy dlatego te ludzie ze wsi się buntują, bo tych folii jest 

bardzo dużo, jeszcze jak ktoś ma hodowlę bydła czy świń a szczególnie przy bydle i nie 

ma co z tym zrobić i niektórzy wystawiali przed posesję i to stało 3 lata, przed domem, 

przed ogródkiem. Ja widziałem to po prostu ileś tam tej folii naładowanej. To było 

pokazane żeby Gmina się tym tematem zajęła. Tak było kiedyś, teraz to tego nie ma. 

Tylko że tego tematu w Polsce nikt nie rozwiązał. Minister Ardanowski rzucił 100 mln  

i zbiórka śmieci, folii z całej Polski. I to był taki tylko jednorazowy strzał. Nie ma takiego 

systemowego rozwiązania, że co mają oni zrobić cała Polska z tymi śmieciami, foliami i 

z innymi. Także tematy są różne, rozwiązanie nie jest takie proste jak by się mogło 

wydawać. 

Radna Agnieszka Gierszewska – pytanie do Pana Wójta odnośnie oprawach latarni. Na 

Podolu na drodze od ulicy Nieszawskiej do Wodociągów jeszcze dwie oprawy nie 

wymienione. I czy zostanie to zrobione. 

Kierownik IT- tak, na terenie Gminy znajdują się do wymienienia oprawy. Najdłuższy 

ciąg to ul. Przedmiejska i ul. Podole właśnie tam przy tej „trylinkowej” drodze potocznie 

mówiąc i przy drodze w lesie wzdłuż ujęć wód. To sa lampy które należą do Gminy i te 

lampy będą wymieniane z tego programu „Doświetlamy Polskę”. Czyli mam nadzieję, 

że uda się nam to zrobić jeszcze przed okresem, że tak powiem wzmożonego doświetlania 

przed jesienią, koniec sierpnia, początek września. Pieniądze są na to zarezerwowane, 

będą to lampy wymienione na energooszczędne. 

Radny Krzysztof Sadowski – na pewno na duży plus jest poprawa estetyki na co Pan Wójt 

zwrócił uwagę i to widać, odmalowane przejścia dla pieszych, te oznakowanie które było 

gdzieś w krzakach i te znaki były totalne niewidocznie, nieczytelne dla przejeżdżających 

i to jest na duży plus. Chyba we wszystkich sołectwach zostały przycięte pobocza. Ja 

mam prośbę żeby wyczulić przy tym wycinaniu pobocza że jak trafiają na śmieci na 

poboczach, żeby udawać że ich nie ma i ich nie przejeżdżać i tak samo jak są wycinki 

zakrzaczeń, żeby tych krzaków nie zostawiać na tych poboczach, bo też kilka razy miałem 

zgłaszaną taką sytuację, że przy wietrze po prostu znajdowały się one z powrotem na 
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jezdni. Taka syzyfowa praca. Jak już jest ta wycinka robiona, to Ci pracownicy którzy 

dokonują tej wycinki albo zrębakować to od razu na miejscu albo żeby to od razu 

wywozić z tych poboczy i tylko jedno słowo jeżeli chodzi o wyczulenie na takie problemy 

bym prosił by zwrócić uwagę na bieżące publikowanie materiałów w BIPie. Mam na 

myśli interpelacje, zresztą już poruszyliśmy ten temat Panie Wójcie.  

Wójt Gminy Raciążek – oczywiście uwagi są zasadne. Wyciągniemy wnioski. Zwrócimy 

uwagę jeżeli chodzi o kwestie prac porządkowych i o umieszczaniu informacji na BIPie.  

Sołtys sołectwa Mariusz Ćwikliński – mam taki problem, który polega na tym, że trzeba 

by było naprawić zjazd z drogi powiatowej na drogę Gminną. Ja nie zgłaszałem tego 

wcześniej, bo to był plac budowy. Natomiast w tej sytuacji gdy ta firma ma się zmienić 

prosiłbym o naprawę tego zjazdu bo kiedyś ktoś zostawi auto i Gmina z tego powodu 

będzie miała duże problemy.  

Wójt Gminy Raciążek – jak Pan sołtys słusznie zauważył, jeszcze do tej pory, na obecną 

chwilę jest to jeszcze plac budowy. Mam nadzieję, że to już jest tylko ostatnie podrygi 

dla firmy wykonującej roboty budowlane i z chwilą gdy rozwiążą mi się ręce, mówiąc 

szczerze, po usunięciu tego Pana/tej firmy z placu budowy to z Kierownikiem tutaj na 

pewno obiecujemy, że zjazd na Siarzewo z drogi Powiatowej zostanie odnowiony. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie na 

portalu posiedzenia.pl 

5.5. podjęcie uchwały. 

Głosowanie podjęcie uchwały. 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. Czas 11:24:00 - 11:24:11 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

Status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp Nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (11:24:30 - 

11:24:33) 

6.1. dyskusja   (11:24:34 - 11:24:42) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusje w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję. 

6.2. podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. Poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 
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Głosowanie podjęcie uchwały. 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 11:25:09 - 11:26:27 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status Ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp Nazwisko Imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 
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14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7. Zmiany do budżetu na 2024r.   (11:26:42 - 11:26:53) 

7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy   (11:26:55 - 11:27:03) 

Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak – zmiany do budżetu na 2024r. zostały 

przedstawione na komisjach. Jeżeli nasuwają się jakieś pytania zapraszam do dyskusji. 

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (11:27:08 - 11:27:31) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Radna Marlena 

Kopaczewska – Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zaopiniowała pozytywnie 

zmiany. Właściwie jednogłośnie. 

7.3. przedstawienie opinii przez Komisję Rewizyjną   (11:27:33 - 11:27:44) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Grzegorz Sobczak – Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała zmiany do budżetu. 

7.4. dyskusja   (11:27:47 - 11:27:55) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusje w procedowanej sprawie. W związku  

z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję. 

7.5. podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek odczytał projekt uchwały w sprawie zmian do 

budżetu. 

Głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 11:32:42 - 11:33:54 

Typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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Status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

Lp nazwisko imię Głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała Rady Gminy Raciążek w sprawie zmian do budżetu na 2024r. została podjęta 

jednogłośnie. 

8. Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Raciążek   (11:34:21 - 11:35:53) 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wystąpienie Sekretarza Gminy.  

8.1. wystąpienie Sekretarza Gminy   (11:35:55 - 11:35:58) 
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Sekretarz Gminy Pan Michał Suchomski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo otrzymaliście w materiałach projekt uchwały Rady Gminy  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raciążek. Pan Wójt 6 maja 2024roku 

złożył ślubowanie, oficjalnie nastąpiło rozpoczęcie stosunku pracy. W związku  

z powyższym zasadne jest żebyście Państwo ustalili dla Pana Wójta wynagrodzenie. 

Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta należy do wyłącznej kompetencji Rady Gminy i jest 

ustalane w drodze uchwały. Państwo omawialiście tą kwestię na komisjach. Na każdej  

z komisji zostaliście Państwo zapoznani z zasadami ustalania wynagrodzenia dla Wójta 

Gminy. I padły dwie propozycje, jedna propozycja ze składu komisji budżetowej, druga 

propozycja ze składu komisji Rewizyjnej.  

8.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (11:36:00 - 11:36:59) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Radna Marlena 

Kopaczewska – komisja Budżetu I Rozwoju Gospodarczego, członkowie zaproponowali 

dwie opcje. Pierwsza to 8 500,00 zł wynagrodzenie zasadnicze, druga 9 000,00 zł tej 

podstawy. Ostatecznie wynagrodzenie zasadnicze zaproponowaliśmy w kwocie 8 700,00 

zł, dodatek funkcyjny w kwocie 2 520,00 zł, dodatek specjalny – 3 366,00 zł. Komisja 

jednogłośnie była za tą propozycją kwot. 

8.3. przedstawienie opinii przez Komisję Rewizyjną   (11:37:00 - 11:37:45) 

Przewodniczący Rady Gminy radny Grzegorz Sobczak – komisja Rewizyjna 

zaproponowała wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 9 000,00 zł, dodatek funkcyjny 

2 520,00 zł, dodatek specjalny 30% od zasadniczej tj. 3 456,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy – propozycja najdalej idąca jest propozycją Komisji 

Rewizyjnej – tj. Wynagrodzenie zasadnicze 9 000,00 zł, dodatek funkcyjny – 2 520,00 

zł, dodatek specjalny – 3 456,00 zł. Zatem poddaje pod głosowanie propozycji komisji 

rewizyjnej dotyczącą wynagrodzenia dla Wójta Gminy. Proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

8.4. poddanie pod głosowanie propozycji komisji dotyczącą 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Głosowanie poddanie pod głosowanie propozycji komisji dotyczącą 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 28 maja 2024 r. czas 11:39:39 - 11:39:53 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

Status Ilość procent status ilość procent 

ZA 13 86.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 13.33 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp Nazwisko imię Głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir PRZECIW 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Poddanie pod głosowanie propozycji komisji dotyczącą wynagrodzenia dla Wójta 

Gminy – 13 ZA, 2 przeciw.  
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8.5. dyskusja   (11:40:24 - 11:40:48) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął 

dyskusję. Odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie na portalu posiedzenia.pl za 

podjęciem powyższej uchwały.  

8.6. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Raciążek 

Głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Raciążek 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 11:42:12 - 11:43:03 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 86.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 6.67 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 6.67 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię Głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 
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7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raciążek została podjęta. 13 

głosów ZA, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymał się.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę – godz. 11:42. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady II Sesji Rady Gminy – godz. 12:06. 

 

9. Wybór przedstawiciela gminy Raciążek do Zgromadzenia Związku 

Gmin Ziemi Kujawskiej w Aleksandrowie Kujawskim   (12:06:04 - 12:06:14) 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Raciążek o zabranie głosu.  

9.1. wystąpienie Wójta Gminy   (12:06:16 - 12:06:23) 

Wójt Gminy Raciążek – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, zebrani goście. Jak 

Państwo wszyscy dobrze wiecie Gmina Raciążek jest członkiem Związku Gmin Ziemi 

Kujawskiej. Tradycyjnie z każdą chwilą nowych wyborów deleguje swojego 

przedstawiciela spośród Radnych. W związku z powyższym, że takie prawo zgłoszenia 

kandydata leży po mojej stronie wnioskuję o delegowanie do prac Związku Gmin Ziemi 

Kujawskiej z ramienia Rady Gminy Raciążek Pana Andrzeja Sobocińskiego.  

9.2. zgłaszanie kandydatów   (12:06:29 - 12:06:33) 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sobociński poprosił o zgłaszanie kandydatów 

spośród Radnych.  
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W związku z brakiem propozycji Przewodniczący Rady Gminy poprosił  

o przeprowadzenie głosowania nad zgłoszoną kandydaturą za pośrednictwem portalu 

posiedzenia.pl 

Radny Andrzej Sobociński wyraził zgodę na kandydowanie do Związku Gmin Ziemi 

Kujawskiej.  

9.3. przeprowadzenie głosowania nad zgłoszoną kandydaturą Pana A. 

Sobocińskiego 

Głosowanie przeprowadzenie głosowania nad zgłoszoną kandydaturą Pana 

A. Sobocińskiego 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

Data 28 maja 2024 r. czas 12:07:20 - 12:08:10 

Typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.14 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 
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7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

8 Mania Marzena nie głosowała 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przeprowadzenie głosowania nad zgłoszoną kandydaturą Pana A. Sobocińskiego – 

przyjęto 13 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący, 1 głos – nie głosowała.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę. Poprosił Radnych o głosowanie za 

pośrednictwem posiedzenia.pl. 

9.4. podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Zgromadzenia 

Związku Gmin Ziemi Kujawskiej 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do 

Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Kujawskiej 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

Data 28 maja 2024 r. czas 12:09:47 - 12:10:00 

Typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 
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Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała w sprawie wyboru przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi 

Kujawskiej została podjęta jednogłośnie. 

10. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy na 

2024r.   (12:10:34 - 12:10:38) 

10.1. wystąpienie Przewodniczących Komisji   (12:10:40 - 12:22:36) 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wystąpienie Przewodniczego Komisji Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pani Marlena Kopaczewska 

odczytała plan pracy komisji – załącznik nr 1 do protokołu.  Radna Marlena Kopaczewska 

dodała, że plan pracy został przyjęty 5 głosami ZA.  



34 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sobociński – ja mam taką sprawę delikatną, 

każdy Radny jeżeli zaczyna przemowę, pozwolę mu powiedzieć po prostu w kwestii 

formalnej to musi wypowiedzieć formułkę. Trzeba się w to wprawić, do tego 

przyzwyczaić. Zależy kto jak uważa i kogo uważa. Formułka zwykła to jest Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. To się tyczy do wszystkich radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Grzegorz Sobczak odczytał plan pracy 

komisji – załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie planu pracy Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego 

Radny Łukasz Korubski odczytał plan pracy komisji – załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie planu pracy Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych . 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij odczytała plan pracy komisji  - załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków I Petycji Radny Łukasz Jeliński odczytał plan 

pracy komisji – załącznik nr 5 do protokołu. 

10.2. dyskusja   (12:22:40 - 12:22:43) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusje w procedowanej sprawie. W związku  

z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję. 

10.3. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Przewodniczący rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy. 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:23:37 - 12:24:31 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena nie głosowała 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA, 1 osoba nie zgłosowała. 
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11. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2024r.   (12:25:35 - 12:25:43) 

11.1. wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy   (12:25:47 - 12:25:58) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek – plan pracy Rady Gminy Raciążek jest 

odzwierciedleniem planów pracy Rady Gminy. Każdy z Państwa otrzymał go na swoje 

skrzynki email, nie będę odczytywał, szkoda czasu. 

11.2. dyskusja   (12:26:03 - 12:31:31) 

Radny Krzysztof Sadowski – z taką propozycją chcielibyśmy wystąpić, by stworzyć 

harmonogram obrad Sesji rady Gminy. Średnio spotykamy się raz w miesiącu, żeby taki 

harmonogram stworzyć do końca roku i w każdym roku były te sesje zaplanowane. Każdy 

ma swoje życie prywatne, życie zawodowe i żebyśmy znali termin z dużym 

wyprzedzeniem. Wiem, że w poszczególnym miesiącu, w danym okresie, w danym dniu 

będzie się odbywała sesja Rady Gminy i dodam, że będziemy mogli zbliżone terminy 

komisji ustalać. W sprawach nagłych, jeżeli będzie taka potrzeba Pan Wójt będzie 

zwoływał sesje na wniosek i wiadomo jest to nieuniknione bo takie tematy będą się 

pojawiały. Więc te sesje na wniosek będą zaskoczeniem i będą wymuszały zmiany 

grafików w pracy czy w swoich planach ale te sesje ogólno przyjęte, zakładam raz  

w miesiącu byśmy mogli utworzyć taki harmonogram do końca roku, żeby każdy z nas 

miał świadomość żeby nic sobie w tym terminie nie planować. 

Przewodniczący Rady Gminy – tzn. dla mnie można taki plan zrobić, tylko czy to się uda 

dotrzymać tego terminu. Wydaje mi się, że nie bo są takie sprawy czasami bardzo pilne, 

ważne że nieraz trzeba. Przeważnie jest sesja co miesiąc, oprócz pory wakacyjnej, Można 

ustalić tylko, że z góry podejrzewam, że nie zawsze się dotrzyma tego terminu. Z reguły 

tak samo, że pod koniec miesiąca, rzadko się zdążało, że na początku. Do końca miesiąca, 

w tej ostatniej dekadzie tego miesiąca jest. Podejrzewam, że i tak to nie dotrzyma. Ja nie 

mówię, że nie warto w następnym roku, bo teraz zostało już tylko pół roku, to może taki 

stworzyć. Za dużo to nie zmienia, nie usprawni, nie ma takiej dużej potrzeby. Jak radni 

będą chcieli, przegłosują toto taki plan może być stworzony. Jesteśmy otwarci na każdą 

propozycje. Ale Radny chyba wie, drugą kadencję że są pod koniec miesiąca. 

Radny Krzysztof Sadowski – Pan Przewodniczący, ja mam na tyle elastyczną pracę, że 

się dostosuje, ale nie każdy ma taką możliwość, pracodawcy patrzą na to różnie.  

Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli jest taka wola większości to możemy na następną 

sesję przygotować wstępny plan, harmonogram i wtedy zobaczyć czy Wam pasuje, czy 

przyjmiecie go. 

Radna Marzena Mania – a może zróbmy tak, żeby sesje były po godzinie 15.00 lub po 

14.00. tą godzinę z pracy można się zwolnić. 
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Przewodniczący Rady Gminy – najlepsze by było o 16.00 czy 17.00 tylko jak będzie taka 

ważna, większa sesja to wtedy będziecie siedzieć do godz. 10.00 czy 11.00. Zawsze kij 

ma dwa końce, wszystkich nie zadowolisz. 

Radna Marzena Mania- oczywiście Panie Przewodniczący ale.... 

Przewodniczący Rady Gminy – to by było pod tych co pracują, ale pod tych drugich już 

nie. Jeden chce rano, a drugi po południu.  

Radna Marzena Mania- ale można zrobić tak, np. 13.30 i każdy uważam, że te półtorej 

godziny – mówię w swoim imieniu też.  

Radny Łukasz Jeliński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Jestem jak najbardziej za 

tym, popieram zdanie Pana Radnego Krzysztofa Sadowskiego, myślę że można wyjść z 

taką propozycją na następnej Radzie ale to wtedy byśmy mogli wspólnie, tak poza 

kulisowo porozmawiać na temat tego jaki dzień wybrać, jakie godziny wybrać, i możny 

by było tą kwestię planować. Wiadomo, że sytuacje są różne, czasami ta sesja będzie 

zwołana szybciej, gdy będzie taka potrzeba ale jeżeli nie ma to fajnie by było gdyby taki 

harmonogram sporządzić.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął 

dyskusję, odczytał projekt uchwał o przeprowadzenie głosowania o podjęcie uchwały za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

11.3. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:32:13 - 12:33:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena nieobecna 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

 

12. Uzupełnienie składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji   (12:34:03 - 

12:34:07) 

12.1. wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy   (12:34:09 - 12:34:51) 

Przewodniczący Rady Gminy – klub radnych „Skuteczni w działaniu” wystąpili  

z pismem, wnioskują o uzupełnienie składu komisji rewizyjnej oraz komisji skarg, 

wniosków i petycji o przedstawicieli klubu Radnych. Jeden Radny nie został wybrany do 

żadnej komisji więc dlatego chcemy aby mógł pracować jako prawdziwy Radny dlatego 

chcemy uzupełnić skład Komisji Skarg Wniosków i Petycji, zwiększyć skład ilościowy. 

Proszę o zgłaszanie propozycji do zwiększenia składu ilościowego. 

12.2. zwiększenie składu ilościowego   (12:34:54 - 12:35:54) 

Radny Łukasz Jeliński – Szanowny Panie Radny, Szanowna Rado, składam swoją 

propozycję na powiększenie składu osobowego o rozszerzenie do 5 osób. 
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Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś ma jakieś inne propozycje? W związku z 

brakiem propozycji proszę o głosowanie. 

12.3. głosowanie nad składem ilościowym 5 osób 

głosowanie głosowanie nad składem ilościowym 5 osób 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:35:59 - 12:36:43 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena nieobecna 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 
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11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Głosowanie nad składem ilościowym 5 osób  -13 głosów ZA, 1 przeciw. 

12.4. zgłoszenie kandydatur   (12:37:21 - 12:38:03) 

Radny Sławomir Kosmal zgłosił kandydaturę Radnego Krzysztofa Sadowskiego. 

Radna Marlena Kopaczewska zgłosiła kandydaturę Łukasza Korubskiego. 

Obaj Radni wyrazili zgodę na kandydatowanie.  

12.5. głosowanie kandydatur Pana K. Sadowskiego oraz Pana Ł. Korubskiego 

głosowanie głosowanie kandydatur Pana K. Sadowskiego oraz Pana Ł. 

Korubskiego 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:38:45 - 12:39:31 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 
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2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena nieobecna 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Głosowanie kandydatur Pana K. Sadowskiego oraz Pana Ł. Korubskiego 14 głosów 

ZA. 

12.6. podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:40:37 - 12:41:37 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena nieobecna 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji – 14 głosów ZA. 

13. Uzupełnienie składu osobowego Komisji Rewizyjnej   (12:42:18 - 12:53:07) 

13.1. wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy   (12:53:09 - 12:53:26) 

Przewodniczący Rady Gminy – tu jest podobna sytuacja. Klub radnych „Skuteczni w 

działaniu” chcą uzupełnienia komisji rewizyjnej. 
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Radny Grzegorz Sobczak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, może byśmy poprosili 

o 10 minut przerwy z uporaniem się z problemami technicznymi Radnej M. Mania, która 

jest w składzie komisji rewizyjnej i chcielibyśmy żeby głosowała.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę – godzina 12:45 

Wznowiono obrady Rady Gminy – godzina 12:52 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie propozycji do zwiększenia składu 

ilościowego. 

13.2. zwiększenie składu ilościowego   (12:53:28 - 12:59:34) 

Przewodniczący Rady Gminy – ja zgłaszam propozycję, żeby pozostało tak jak było, na 

tym 5 osobowym składzie komisji rewizyjnej.  

Radna Marzena Mania – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie ja jako 

członek komisji rewizyjnej też bym chciała aby komisja pozostała w tym samym 

składzie. Uważam, że jesteśmy zwarci i gotowi do pracy przy tym składzie. 

Radny Krzysztof Sadowski – uważam, że należy zwiększyć skład osobowy komisji  

o jedną osobę tak jak złożyliśmy to we wniosku. Nie jest to nasza fanaberia tylko jest 

wymóg ustawowy. W momencie gdy są kluby radnych, przedstawiciele poszczególnych 

klubów, chociaż po jednym przedstawicielu z klubu radnych obligatoryjnie o ile dobrze 

pamiętam art. 18a i art. 18b ustawy o samorządzie gminnym, obowiązek żeby 

przedstawiciele klubu byli zarówno w komisji skarg, wniosków i petycji jak i w składzie 

komisji rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy – różne są wyroki sądów odnośnie interpretacji tego prawa, 

są sprzeczne. Jedni przychylają się, drudzy negują, tzn, że nie może ktoś narzucić Radzie 

klub czy tam kto inny, rada wybiera sama z siebie czy z zewnątrz ktoś powiedzmy tak 

interpretują sądy. Radni jeżeli ustalą, że jest 5 osobowy skład to tak zostaje. Ja po prostu 

podtrzymuje swoje stanowisko, żeby został ten skład 5 osobowy. Jeżeli będzie inaczej, 

nadzór to rozstrzygnie, to trudno, ja po prostu uważam że nie może ktoś narzucać radzie 

dodatkowo 5, 7 czy 9 bo mogłoby być 5 klubów i to jakby było po każdym z klubu, tak 

samo w komisji rewizyjnej bo muszą być. Zależy kto jak prawo interpretuje, trzymam się 

swojego stanowiska.  

Radny Krzysztof Sadowski – z całym szacunkiem Panie Przewodniczący ale to nie, że 

ktoś narzuca tylko ustawodawca i to dotyczy stricte tylko dwóch komisji. Pozostałe 

komisje stałe nie są regulowane tak szczegółowo wg ustawy o samorządzie. Może Pani 

Radca się wypowie na ten temat. Są dwie jedynie komisje, gdzie ustawodawca wyszedł  

z założenia, że są na tyle istotne, na tyle ważne, że  

Radca Prawny – artykuł 18a ustawy  wchodzą przedstawiciele wszystkich klubów  

z wyjątkiem radnych pełniących określoną funkcję i z takim nie zgadza się  
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Radny Krzysztof Sadowski – żebyśmy nie musieli wracać za chwilę do podjęcia tej samej 

uchwały. Upieraliście się państwo, że są 3 osoby. Będziemy wracać za chwilę do tego 

samego, po co to,  

Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli są wyroki sprzeczne to może być tak i tak, ja nie 

jestem sędzią w wymiarze sprawiedliwości tylko ja tak uważam. Ja bazuje na to 

orzeczenie. 

Radny Krzysztof Sadowski – ja wrócę do słów, które Pan przewodniczący mówił przy 

wcześniejszym punkcie mianowicie chęci pracy, współpracy, że jeżeli Radni chcą 

pracować to trzeba im to umożliwić, a teraz nie chcecie Państwo umożliwić jednej osobie 

do pracowania w tej komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy – obecnie już teraz  wszyscy Radni są obsadzeni w komisji, 

także nie ma radnego nie obsadzonego w Komisji, to chyba moje słowo już jest spełnione, 

a teraz Nadzór to rozstrzygnie po prostu, przynajmniej ja tak uważam, a co będzie to 

będzie. Jeżeli nadzór powie, że trzeba to będziemy dokładać.  Czy są jakieś pytanie? 

Jeżeli nie to będziemy głosować nad 5 osobowym składem, jaki jest obecnie. 

Radny Krzysztof Sadowski – zgłaszam  6 osobowy skład, o jedną osobę więcej.  

Przewodniczący Rady Gminy – w taki razie poddaje pod głosowanie propozycję Radnego 

K. Sadowskiego o rozszerzenie do 6 osób.  

13.3. głosowanie nad składem ilościowym 6 osobowym 

głosowanie głosowanie nad składem ilościowym 6 osobowym 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 28 maja 2024 r. czas 12:59:37 - 12:59:52 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 5 33.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 10 66.67 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
0 0 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz PRZECIW 

4 Kopaczewska Marlena Malwina PRZECIW 

5 Korubski Łukasz Mikołaj PRZECIW 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena PRZECIW 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta Magdalena PRZECIW 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz PRZECIW 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika PRZECIW 

15 Wypij Marlena Stefania PRZECIW 

Przewodniczący Rady Gminy – propozycja Pana Sadowskiego, by było 6 osób w komisji 

nie przeszła – 10 głosów przeciw, 5 ZA. Zostaje na obecną chwilę skład 5 osobowy. 

Także uchwały nie będziemy podjemować. Przechodzimy do następnego pkt wnioski i 

oświadczenia. 

14. Wnioski lub oświadczenia.   (13:04:27 - 13:05:37) 

Przewodniczący Rady Gminy – ja przypominam wszystkim Radnym o oświadczeniach 

majątkowych, które trzeba złożyć do 5 czerwca, żeby nikt się nie spóźnił. 

Radny Krzysztof Sadowski – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Radni ja mam takie 

oświadczenie, apelwiadczenie złożyć, w przeszłości często rozstrzygnięcia nadzorcze 

były bezlitosne dla naszej Gminy. Często gdzieś się wystawiało naszą Gminę, nie idźmy 

dalej tą drogą, jeżeli Pani mecenas również Państwu powiedziała, że jest to wymóg 

ustawowy, aly my wiemy lepiej niż ustawodawca. Za chwile a jestem na 99% pewien, że 

ten pkt który omineliśmy będziemy uchwalać na następnej sesji. Będzimy kręcić się w 

kółko, bez sensu. 



46 
 

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Panie Wójcie – ostatnio były posiedzenia komisji, artykuł 32 Statutu Rady/Gminy 

Raciążek określa zadania przewodniczących komisji, tzn. oni określają terminy. 6 godzin 

przed posiedzeniem komisji ogłoszenie tego na BIPie to jest śmiechu warte. To jest brak 

szacunku dla obywateli, mieszkańców Gminy. Komisje spotykają się, w komisjach ma 

prawo uczestniczyć obywatel danej Gminy. Ma uczestniczyć też prawo Radny, który nie 

jest członkiem tej komisji. Kiedy społeczeństwo się o tym dowie? 6 godzin przed? Na 

BIPie? A o posiedzeniu komisji budżetowej nie było w ogóle informacji na BIPie. Mam 

prośbę Panie Przewodniczący, aby to się zmieniło i podawane terminy posiedzeń były  

z dwudniowym wyprzedzeniem. O 7 dni wcześniej wiemy o posiedzeniu Sesji. Jakiś 

problem, żeby odpowiednio dobrać termin posiedzenia komisji, tak żeby dotarło to do 

mieszkańców tych, którzy chcą. 

Przewodniczący rady Gmny – moje stanowisko też w tej sprawie też jest podobne, tzn 

nie ma przepisu do końca takiego jeżeli chodzi o godzinę, tzn tak, żeby po ludzku ten 

jeden dzień, nie mówię tam dwa czy trzy ale żeby ten jeden dzień niestety tych 

mieszkańców wcześniej informować o posiedzeniu danej komisji. Ja uważam, że to jest 

przymus, jeżli przepisu nie ma ale taki zwyczaj, coś by trzeba było przyjąć po prostu nie 

dwie godziny nie 6 godzin, nie dzień. Jeden powie, że dwie godziny za mało, drugi powie 

że dzień za mało, żeby te informacje były na BIPie, na tablicy, żeby nie było problemów 

i powtarzania starych błędów, musimy się przyzwyczaić, to musi wejść w krew.  

Z biegiem czasu to wszystko się dopracuje i będzie dobrze.   

Wójt Gminy – jak powiedział Pan Przewodniczący Rady, rzeczywiście my jesteśmy na 

etapie i Pan Przewodniczący był już wcześniej Radnym, Przewodniczącym Rady, ja 

Wójtem jeszcze nie byłem, ale w urzędzie pracowałem. Myślę, że te sprawy techniczne 

Panie Przewodniczący będziemy starali się po wolutku dopinać, mamy dopiero  

3 tygodnie, docieramy się, że tak powiem. Staramy się, żeby to wszystko miało 

fudamenty takie trwałe i raczej stabilne. Jestem też daleki od tego, żeby ludzie też nie 

wiedzieli, żeby ich informować jako ostatnich, jestem przejrzysty tak jak powiedziałem i 

chce żeby wszyscy mieli informacje przejrzyste co się w Gminie dzieje, też nie będę 

Państwa okłamywał co się będzie działo, będę starał się przekazywać informacje na 

bieżąco, dlatego między innymi uważam tak jak powiedział Pan Siedlecki żeby 

informować społeczeństwo wcześniej jest jak najbardziej zasadne. Ze swej strony tak jak 

mówiłem wcześniej dołożymy wszelkich starań żeby te informacje były przekazywane 

jasno i przejrzyście, tak żeby mieszkańcy mogli uczestniczyć w działaniach całej Gminy. 

Jako dodatkowa informacja, proszę Państwa mamy dzień dziecka. Są jednostki, które się 

bardzo mocno w to zaangażowały typu: Dom Kultury, Biblioteka i też my ze swojej 

strony jako Gmina. Jeżeli Państwo macie jakiś tam kontakt z mieszkańcami to 

zapraszamy 1 czerwca na godzinę 14.00. będą zabawy i inne rzeczy, żeby poinformować 

dzieci.Wykorzystajmy to, może będzie pogoda. Atrakcje -rzecz nie odpłatna. 
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Radny Łukasz Jeliński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie ja mam 

prośbę taką, żeby przyjrzeć się tematowi powiększenia tego składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej, żebyśmy mogli ten temat zamknąć, żeby to było jasne i klarowne na przyszłej 

Radzie, żeby nie było takich nie domówień że coś można i czegoś nie można. Faktycznie 

jeżeli prawo to potwierdza, że taki udział takiej osoby dla tego klubu jest obligatoryjne, 

to żeby to było jasne i żebyśmy to zamknęli na następnej Radzie. 

Przewodniczący Rady Gminy – nie ma problemu, jeżeli prawo tak stanowi to nikt tego 

nie zmieni... 

Radny Krzysztof Sadowski – ustawa o samorządzie Gminnym tak stanowi, to nie jest akt 

niejawny, każdy to powinien mieć w domu. 

Przewodniczący Rady Gminy – ja mam ją nawet przy sobie.  

15. Informacje i komunikaty.   (13:07:38 - 13:22:40) 

Przewodniczący Rady Gminy – powstały 3 Kluby Radnych, Klub Radnych “Skuteczni  

w działaniu”, “Działamy Skutecznie” i “Dla dobra Gminy”. Dosyć skutecznie, wpływ 

jest interpelacji bardzo mnie to cieszy, że Radni się interesują. Jest interpelacja to raczej 

się podnoszą takich troszeczkę poważniejszych rzeczy, a takie tam drobne rzeczy jak 

rzeczywiście kosmetyczne poprawić czy coś, to nie musi być interpelacja wystarczy 

przekazać informację pisemnie i zostanie załatwione. Proszę przesyłać jak najwięcej 

takich rzeczy, będziemy to usprawniać. Ja już nie będę mówił bo tu jest ze 6 lub 7 

interpelacji, nie będę wymieniał. Dołożyć trzeba do Powiatu tyle i tyle, w tym roku 100 

tys. 200 tys. dołożyć do drogi powiatowej na drugi rok, 300 tys. bo już dłuższy odcinek. 

Do każdego działania trzeba dołożyć jakąś tam dużą kwotę, musicie mieć tą świadomość 

w tym, że w Gminie na inwestycje to zostaje nie dużo. Kiedyś to było 1 mln zł, a teraz to 

jest, mogę to sprawdzić ale podejrzewam, że jeszcze mniej. Tutaj daje nam dotacje np. 

Program czyste powietrze, czy tam inne obojętnie jak to nazwał, ale z podatków 

zabierane, na samą szkołę poszło 1 mln zł dotacji więcej i to budżet trzeba dołożyć z tych 

dróg, inwestycji. Tu nie ma co się łudzić, to jest taki Janosik działa w drugą stronę po 

prostu, zabiera a później oddaje 9,5 mln na drogi daje, ale dobry wujek później zabiera  

i co roku, a tu daje raz na jakiś czas. Miejscie Radni świadomość, wy chcecie wszystkie 

te inwestycje pociągnąć po koleji to koszty przewyższają, 200 tys. za światło za prąd  

a jeszcze są inne rzeczy, które nie do końca wiemy. Byli tacy odważni w Gminie ale 

odeszi, że za pieniądze bez dofinansowania, zostawili zadłużenie a nie jest tak do końca 

jak tu pisze tylko dużo więcej także będziecie się borykać z kredytami miejcie tą 

świadomość czy idziecie w to, czy macie taką odwagę jeszcze się potężnie zadłużyć ale 

zrobić to. Teraz musicie sobie sami odpowiedzieć, czy idziemy w to czy będziemy się 

szarpać, czy robimy te wszystkie inwestycje po koleji – to trzeba mieć świadomość. 

Kadencja raz, dwa szybko zleci, tak mi się wydaje bo zanim te drogi zrobimy to rok 

minie, na drugi rok, a może i pociągnie się 2026r., najpierw skończmy to co zostało 
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odwleczone, a inne powinno być zrobione – to, tamto, boisko, Biblioteka już powinna 

być zrobiona dawno, pobudowana, a jeszcze nie ma nic, placu nie ma wybranego. Ja 

mówię. Chciałbym żeby była taka interpelacja, która akurat, że dostaniemy 1 mln zł, ja 

będę czekał przez 5 lat, który Radni gdzieś załatwi pieniądze. Bardzo bym się cieszył. 

Bardzo bym tego chciał. Tu Wójt już o dniu dziecka powiedział, bardzo dobrze żeby radni 

przychodzili na uroczystości, na 3 maja i święta Państwowe, nie mówię że na każdy i 

wszyscy ale żeby kilku Radnych się w ogóle pojawiało.Trzeba pomóc, takie są funckje 

Radnego. Na koniec 27 był dzień samorządowca, ja z racji jako że jestem troszeczkę tym 

samorządowcem chciałbym złożyć życzenia wszystkim samorządowcom, wszystkim 

pracownikom Urzędu Gminy i wszystkich placówek nie będę wyminiał po koleji. Życzę 

wszystkim powodzenia w działaniu. Działajcie dla dobra Gminy. Opozycja oczywiście 

potrzymuje swoje stanowisko, propozycja zwiększenia składu komisji rewizyjnej, to jest 

najbardziej daleko idąca idea. I to jest właśnie dobre, wypracowujemy. Życzę 

powodzenia, wytrwałości, chodzenia na Sesję, chodzenia na komisję, czynne. Jeszcze 

jedna sprawa, statut trzeba będzie zmienić, druga sprawa diety. Ja osobiście nie 

przewiduje ani zwiększania, ani zmniejszania. Są jakie są i takie niech zostaną. Chyba, 

że Rada będzie chciała, ja sam nie stanowię. Jedynie tylko z tym, że jest zły zapis i by 

trzeba było zmienić, że jeżeli jest Radny chory i to poważnie, tam jest nie ma płatne ja o 

tym mówię i tak samo mówię żeby była tak samo uchwała zmieniona odnośnie 

wynagrodzenia dla sołtysów i obecności na sesji harmonogram tych spraw powiedzmy. 

Co można zrobić jeszcze poprawić nie musimy tego w ogóle poprawiać tylko po prostu 

trzeba było niektóre rzeczy poprawić. Ostatnia kadencja to była bardzo dziwna w ogóle 

ja już nie będę mówił, bo dwie kadencje wstecz to nie było tak że Radny. Ja nie potrzebuję 

tu żeby się kochać i całować tylko normalnie żeby funkcjonować szanować się to 

wystarczy nic więcej szanujmy się trochę jako radni jako rada współpracujemy ja nikogo 

nie neguje nikomu, każdy ma swój charakter i tak dalej i nikt nie jest święty prosta sprawa 

to dogramy jeszcze na komisjach na tym i tak dalej to tam nie ma problemu. Dzisiaj tylko 

taki zarys poruszyłem ten temat także życzę wszystkiego najlepszego samorządowcom. 

16. Zamknięcie obrad II Sesji Rady Gminy.   (13:22:52 - 13:22:55) 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek zamknął obrady II Sesji Rady Gminy Raciążek. 

Godzina 13:22. 

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie obrad i udostępnienie w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raciążek oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy w zakładce 

“posiedzenia.pl” 
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